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                                                      PROTOKÓŁ Nr LIV / 2023 

z posiedzenia sesji Rady Gminy w Grodzicznie 

z dnia 29 września 2023 roku 

 

Posiedzenie sesji Rady Gminy Grodziczno odbyło się w sali narad Urzędu Gminy. Rozpoczęło 

się o godz. 11.06, a zakończyło o godz. 12.35. Lista obecności stanowi załącznik nr 1, 2 i 3 do 

protokołu. 

 

Ad.1. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – otwieram LIV sesję Rady Gminy  

w kadencji 2018-2024. Witam serdecznie przybyłych na dzisiejsze posiedzenie sesji Rady 

Gminy. 

 

Ad.2. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki - uprzejmie informuję, że obrady Rady Gminy 

Grodziczno rejestrowane są za pomocą urządzeń nagrywających dźwięk i obraz. Uczestnicząc 

w sesji Rady Gminy wyrażacie Państwo zgodę na przetwarzanie i upublicznianie swoich 

danych osobowych w myśl art. 6 ust. 1 lit. a oraz art. 9 ust. 2 lit. e rozporządzenia Parlamentu 

Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 w sprawie ochrony osób fizycznych w związku  

z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz 

uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych) z dnia 27 kwietnia 

2016r. - tzw. RODO. Osoby zabierające głos na sesji Rady Gminy przedstawiając się wyrażają 

zgodę na przetwarzanie swoich danych osobowych w postaci imienia i z nazwiska zgodnie w/w 

przepisami. 

 

Stwierdzam według listy obecności, że w dzisiejszych obradach sesji Rady Gminy na  

14 radnych – uczestniczy 14, co stanowi quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Proszę radnych o potwierdzenie swojej obecności naciskając przycisk TAK. 

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki - szanowni Państwo mam obowiązek  

poinformować Państwa, że radny pan Tomasz Januszewski zrezygnował z mandatu radnego 

Rady Gminy Grodziczno. Mandat radnego wygasł zgodnie z postanowieniem Komisarza 

Wyborczego w dniu 21 sierpnia 2023 roku. W imieniu Rady Gminy i pana Wójta Gminy 

Grodziczno składam podziękowanie panu Tomaszowi Januszewskiemu za wieloletnią pracę na 

rzecz Gminy i jej mieszkańców. Pozwolę sobie odczytać podziękowanie, które zostało 
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przygotowanie dla pana Tomasza Januszewskiego, który w dniu dzisiejszym nie mógł być 

obecny na posiedzeniu sesji Rady Gminy. Podziękowania zostaną przekazane. 

 

Ad.3. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki  - odczytuję porządek obrad sesji Rady Gminy: 

1. Otwarcie LIV sesji Rady Gminy. 

2.  Stwierdzenie quorum. 

3.  Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z LIII sesji Rady Gminy. 

5. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 

6. Interpelacje i zapytania zgodnie z art. 24 ust. 6 i 7 ustawy o samorządzie gminnym z dnia 8 

marca 1990 roku ( Dz. U. z 2023 r. poz. 40, poz. 572, poz. 1463). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grodziczno 

na lata 2023– 2036. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2023 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LIII /345/ 2023 Rady Gminy Grodziczno z 

dnia 17 sierpnia 2023 r. w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków położonych na terenie Gminy 

Grodziczno. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II/8/2018 Rady Gminy Grodziczno z dnia 

30 listopada 2018 r. w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka 

ratownika i kandydata na strażaka ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej, który uczestniczył 

w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/120/2020 Rady Gminy Grodziczno 

z dnia 8 lipca 2020 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w obrębie geodezyjnym Świniarc, gmina Grodziczno. 

13. Sprawy różne. 

14. Zakończenie obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki - informuję państwa, że znoszę z porządku 

obrad sesji Rady Gminy punkt 11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika i kandydata na strażaka ratownika Ochotniczej 

Straży Pożarnej, który uczestniczył w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub 
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ćwiczeniu. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania? 

 

Radny pan Tadeusz Graszek – ja bym złożył wniosek o podwyższenie kwoty co najmniej do 25 

zł za godzinę, 20 zł to jest za mało. Trzeba doceniać tych ludzi. 

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki - Jeżeli nie ma pytań proszę o przegłosowanie 

przez podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

kto jest „za” 

kto jest „przeciw” 

kto się „wstrzymał” 

Odczytuję wynik głosowania: na 14 obecnych radnych głosowało 14 radnych: 

–  14 głosami „za” 

–  0 głosami „przeciw” 

–  0 głosami „wstrzymującymi się” 

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki - informuję, że wprowadzam do porządku 

obrad sesji Rady Gminy w punkcie 11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika i kandydata na strażaka ratownika Ochotniczej 

Straży Pożarnej z terenu Gminy Grodziczno uczestniczącego w działaniu ratowniczym, akcji 

ratowniczej, szkoleniu, ćwiczeniu i wykonującego inne zadania. Czy ktoś z Państwa Radnych 

ma pytania? Jeżeli nie ma pytań proszę o przegłosowanie przez podniesienie ręki i naciśnięcie 

przycisku. 

kto jest „za” 

kto jest „przeciw” 

kto się „wstrzymał” 

Odczytuję wynik głosowania: na 14 obecnych radnych głosowało 14 radnych: 

–  14 głosami „za” 

–  0 głosami „przeciw” 

-          0 głosami „wstrzymującymi się” 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – odczytuję porządek po zmianach: 

1. Otwarcie LIV sesji Rady Gminy. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z LIII sesji Rady Gminy. 

5. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 
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6. Interpelacje i zapytania zgodnie z art. 24 ust. 6 i 7 ustawy o samorządzie gminnym z dnia 8 

marca 1990 roku ( Dz. U. z 2023 r. poz. 40, poz. 572, poz. 1463). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grodziczno 

na lata 2023– 2036. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2023 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LIII /345/ 2023 Rady Gminy Grodziczno z 

dnia 17 sierpnia 2023 r. w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub 

znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków położonych na terenie Gminy Grodziczno. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II/8/2018 Rady Gminy Grodziczno z dnia 

30 listopada 2018 r. w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka 

ratownika i kandydata na strażaka ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej z terenu Gminy 

Grodziczno, uczestniczącego w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu, ćwiczeniu 

i wykonującego inne zadania. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/120/2020 Rady Gminy Grodziczno 

z dnia 8 lipca 2020 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w obrębie geodezyjnym Świniarc, gmina Grodziczno. 

13. Sprawy różne. 

14. Zakończenie obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki - Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania? 

Jeżeli nie ma pytań proszę o przegłosowanie przez podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

kto jest „za” 

kto jest „przeciw” 

kto się „wstrzymał” 

Odczytuję wynik głosowania: na 14 obecnych radnych głosowało 14 radnych: 

–  14 głosami „za” 

–  0 głosami „przeciw” 

-          0 głosami „wstrzymującymi się” 

Ad. 4. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – protokół z LIII sesji Rady Gminy zgodnie  

z ustaleniami Rady Gminy zostanie przyjęty bez odczytywania. 

Proszę o przegłosowanie przez podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

kto jest „za” 
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kto jest „przeciw” 

kto się „wstrzymał” 

 Odczytuję wynik głosowania: na 14 obecnych radnych głosowało 14 radnych: 

–  14  głosami „za” 

–  0 głosami „przeciw” 

–  0 głosami „wstrzymującymi się” 

 

Ad. 5. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – przechodzę do punktu 5 porządku obrad, 

poproszę Pana Wójta o przedstawienie sprawozdania z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad.6. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – interpelacje i zapytania zgodnie z art. 24 ust. 

6 i 7 ustawy o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 roku (Dz. U. z 2023 r. poz. 40, poz. 

572, poz. 1463). Czy ktoś z Państwa chce złożyć interpelację na piśmie? Nikt nie złożył 

interpelacji. 

 

Ad. 7. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – przechodzę do punktu 7 porządku obrad - 

podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grodziczno na 

lata 2023 – 2036. Proszę Skarbnika pana Jacka Grzywacza o omówienie tej uchwały. Czy 

państwo radni mają pytania? Jeżeli nie ma pytań odczytuję projekt uchwały. Czy są pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? 

Jeżeli nie ma pytań, proszę o przegłosowanie przez podniesienie ręki i naciśniecie przycisku. 

kto jest „za” 

kto jest „przeciw” 

kto się „wstrzymał” 

Odczytuję wynik głosowania: na 14 obecnych radnych głosowało 14 radnych: 

–  14 głosami „za” 

–  0 głosami „przeciw” 

–  0 głosami „wstrzymującym się” 

 

Radni podjęli: 
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Uchwałę Nr LIV / 346 / 2023 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grodziczno  

na lata 2023-2036 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad.8. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki - przechodzę do następnego punktu porządku 

posiedzenia – podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na rok 

2023. Informuję, że Komisja Budżetu i Finansów Rady Gminy Grodziczno w dniu 29 września 

2023 roku na posiedzeniu pozytywnie zaopiniowała zmiany w budżecie gminy na rok 2023. 

Proszę Skarbnika pana Jacka Grzywacza o przedstawienie zmian w budżecie Gminy na rok 

2023. Czy państwo radni mają dodatkowe pytania? Jeżeli nie ma pytań odczytuję projekt 

uchwały. Czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały? 

Jeżeli nie ma pytań, proszę o przegłosowanie przez podniesienie ręki i naciśniecie przycisku. 

kto jest „za” 

kto jest „przeciw” 

kto się „wstrzymał” 

 Odczytuję wynik głosowania: na 14 obecnych radnych głosowało 14 radnych: 

–  14 głosami „za” 

–  0 głosami „przeciw” 

–  0 głosami „wstrzymującym się” 

 

Radni podjęli: 

Uchwałę Nr LIV / 347 / 2023 

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2023 rok 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad.9. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki - przechodzę do kolejnego punktu porządku 

obrad – podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LIII /345/ 2023 Rady Gminy 

Grodziczno z dnia 17 sierpnia 2023 r. w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków położonych na terenie Gminy 
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Grodziczno. Projekt uchwały został przedstawiony na posiedzeniu Wspólnych Komisji Rady 

Gminy. Czy Państwo radni mają dodatkowe pytania? Jeżeli nie ma pytań odczytuję projekt 

uchwały. Czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały? Jeżeli nie ma pytań proszę o 

przegłosowanie przez podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

kto jest „ za” 

kto jest „ przeciw” 

kto się „ wstrzymał” 

Odczytuję wynik głosowania: na 14 obecnych radnych głosowało 14 radnych: 

–  14 głosami „za” 

–  0 głosami „przeciw” 

–  0 głosami „wstrzymującym się” 

 

Radni podjęli: 

Uchwałę Nr LIV / 348 / 2023 

 w sprawie zmiany uchwały Nr LIII /345/ 2023 Rady Gminy Grodziczno z dnia 17 

sierpnia 2023 r. w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków 

lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków położonych na terenie Gminy 

Grodziczno. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad.10. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki - przechodzę do punktu 10 porządku obrad – 

podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II/8/2018 Rady Gminy Grodziczno z dnia 30 

listopada 2018 r. w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Czy Państwo radni 

mają dodatkowe pytania? Jeżeli nie ma pytań odczytuję projekt uchwały. Czy są pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? Jeżeli nie ma pytań proszę o przegłosowanie przez 

podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

kto jest „ za” 

kto jest „ przeciw” 

kto się „ wstrzymał” 

Odczytuję wynik głosowania: na 14 obecnych radnych głosowało 14 radnych: 

–  14 głosami „za” 

–  0 głosami „przeciw” 



8 
 

–  0 głosami „wstrzymującym się” 

 

Radni podjęli: 

Uchwałę Nr LIV / 349 / 2023 

 w sprawie zmiany uchwały Nr II/8/2018 Rady Gminy Grodziczno z dnia 30 listopada 

2018 r. w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad.11. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki - przechodzę do punktu 11 porządku obrad – 

podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka 

ratownika i kandydata na strażaka ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej z terenu Gminy 

Grodziczno, uczestniczącego w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu, ćwiczeniu 

i wykonującego inne zadania. Projekt uchwały został również przedstawiony na posiedzeniu 

Wspólnych Komisji Rady Gminy. Czy Państwo radni mają dodatkowe pytania? 

 

Radny pan Tadeusz Graszek – strażakom należy podnieść stawkę do 25 zł za godzinę. 

 

Wójt Gminy pan Tomasz Szczepański – szanowni państwo, uchwała ta była przedmiotem 

dyskusji na Wspólnych Komisjach Rady Gminy i pracownik merytoryczny wyjaśnił, że zmiany 

wynikają z nowelizacji ustawy o ochotniczych strażach pożarnych. Chodzi o rozszerzenie 

katalogu działań, za które będzie wypłacany ekwiwalent. Na tym etapie kwoty nie podlegają 

dyskusji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki - jeżeli nie ma pytań odczytuję projekt 

uchwały. Czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały? Jeżeli nie ma pytań proszę o 

przegłosowanie przez podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

kto jest „ za” 

kto jest „ przeciw” 

kto się „ wstrzymał” 

Odczytuję wynik głosowania: na 14 obecnych radnych głosowało 14 radnych: 

–  13 głosami „za” 

–  0 głosami „przeciw” 

–  1 głosem „wstrzymującym się” 
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Radni podjęli: 

Uchwałę Nr LIV / 350 / 2023 

w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika  

i kandydata na strażaka ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej z terenu Gminy 

Grodziczno, uczestniczącego w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu, 

ćwiczeniu i wykonującego inne zadania. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

 

Ad.12. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki - przechodzę do następnego punktu porządku 

obrad – podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/120/2020 Rady Gminy 

Grodziczno z dnia 8 lipca 2020 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w obrębie geodezyjnym Świniarc, gmina Grodziczno. 

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Wspólnych Komisji Rady Gminy w dniu 29 

września 2023 r. Czy Państwo radni mają dodatkowe pytania? Jeżeli nie ma pytań odczytuję 

projekt uchwały. Czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały? Jeżeli nie ma pytań 

proszę o przegłosowanie przez podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

kto jest „ za” 

kto jest „ przeciw” 

kto się „ wstrzymał” 

Odczytuję wynik głosowania: na 14 obecnych radnych głosowało 14 radnych: 

–  14 głosami „za” 

–  0 głosami „przeciw” 

–  0 głosami „wstrzymującym się” 

 

Radni podjęli: 

Uchwałę Nr LIV  / 351 / 2023 

w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków  lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków położonych na terenie 

Gminy Grodziczno. 

 



10 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad. 13. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki –  przechodzę do spraw różnych. Czy ktoś  

z Państwa chce zająć głos? 

 

Radna pani Bożena Sławińska – jak „Wieści Gminne” donoszą – na terenie gminy Grodziczno 

obecnie realizowana jest droga niemal bez wkładu własnego, a mianowicie droga Linowiec - 

Montowo. Jak zmienia się oblicze tej drogi zaraz państwu przedstawię. Mieszkańcy zgłaszają 

uwagi dotyczące tej drogi, a dokładnie zjazdów, które w stanie obecnym nie spełniają 

przeznaczonej im funkcji. Ta droga przez ćwierć wieku nie była remontowana, w związku z 

tym prawdopodobnie po obecnym remoncie jakiekolwiek inne remonty po oddaniu tej drogi 

nie będą wykonane. Powinny one być przed oddaniem tej drogi usunięte i wszelkie 

niedociągnięcia i usterki naprawione. Mieszkańcy są zdegustowani jak te zjazdy obecnie 

wyglądają i po raz drugi powtórzę – nie spełniają przeznaczonej im funkcji. Panie Wójcie, pan 

podpisał umowę z przedsiębiorstwem i to pan powinien dopilnować warunków tej umowy. 

Ponadto w sprawozdaniu z pracy wójta w okresie międzysesyjnym  negatywnie został 

rozpatrzony wniosek na dofinansowanie prac przy zabytku byłej kaplicy baptystów w Kuligach 

– moje pytanie dotyczy kwoty ponad 3 milionów złotych? Kto oszacował tę kwotę? A może za 

dużo wnioskowaliśmy i nie dostaliśmy nic. 

 

Radny pan Tadeusz Graszek – byłem dziś u pana i pytałem w sprawie oświetlenia pod 

Montowo. Ludzie pytają o kładkę na moście. Dlaczego nie wystąpicie do województwa o tą 

kładę przez tą rzeczkę, gdzie się idzie pod kościół. Ile lat już jest to składane? 

 

Sołtys wsi Montowo pani Barbara Szymańska – dróg na terenie naszego wybudowania 

robiliśmy już kilkanaście, a w tej chwili odjechały już maszyny, które rozwoziły asfalt, a wjazdy 

do gospodarstw są zrobione jak zalepy. Proszę Komisję Ładu i Porządku żebyście się tam 

przejechali i zobaczyli jak to wygląda. Oni mówili, że tłuczniem to uzupełnią, to ile on czasu 

poleży? To są zalepy. A byście widzieli wjazdy na pole, każda działka ma wjazd na pole. Po 

co? Lepiej byście zrobili porządne wjazdy do budynków. Jeden planuje, drugi wykonuje, ale 

jak tak odbierzecie tą drogę to będzie bardzo źle. Zjazd powinien być zalany na okrągło, a jest 

prosto zalany asfalt, a po bokach będzie uzupełnione tłuczniem. Chyba tak to nie może być. 

 

Radna pani Bożena Sławińska – uzupełnię swoją wypowiedź – myślę, że w tym wszystkim 
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zapomniano jaki sprzęt będzie się tam poruszał. Jeżeli weźmiemy pod uwagę ciężki sprzęt 

rolniczy to te zjazdy, które tam są w tej chwili to ich żywotność będzie bardzo krótka. Ja nie 

wiem czy ten teren będzie uprzątnięty - tam leżą wycięte drzewa, wystające korzenie, cały róg 

też nie jest zrobiony. 

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – z tego co się orientuję, termin na oddanie tej 

drogi jest do końca miesiąca. Jeszcze ta droga nie została odebrana. 

 

Radny pan Tadeusz Graszek – za robotę odpowiada urząd gminy, który podpisał umowę - są  

pracownicy na czele z panem Wójtem i to oni powinni odebrać jak się należy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – ale ta droga jeszcze nie jest odebrana, termin 

jest do 31 października. 

 

Radna pani Maria Bielicka – panie Wójcie, z uporem proszę już chyba trzeci raz – i moi 

mieszkańcy mnie o to proszą, żebym podjęła próbę i poprosiła o zmianę zapalania oświetlenia 

ulicznego – rano, żeby zapalały się o godz. 5.00, bo ludzie dojeżdża do pracy. 

 

Radny pan Józef Zieliński – panie Wójcie, kto płaci za prąd na drodze wojewódzkiej nr 541? 

Kiedyś mówiłem, żeby radni sprawdzali dokładnie projekty. Uprzedzałem wcześniej, żeby 

sprawdzać projekty, bo to co jest zrobione w Linowicu i Montowie to tak zostanie, bo tak jest 

w projekcie. 

 

Radny pan Arkadiusz Krauze – panie Wójcie, mam pytanie co teraz będzie z remontem ośrodka 

zdrowia, jeżeli wykonawca nie podjął pracy? Jak to będzie czasowo wyglądało? 

 

Radny pan Tadeusz Graszek – panie Wójcie, co będzie z oczyszczalnią ścieków? Już drugi rok 

leżą pieniądze i ludzie się pytają. Ziemia wykupiona i nic się nie dzieje. 

 

Wójt Gminy pan Tomasz Szczepański – szanowni państwo, zaczynając od początku od cennych 

uwag, aczkolwiek do zweryfikowania, bo jeżeli chodzi o drogę, to pani radna już zna terminy, 

wie kto podpisał umowę i jaką umowę i wie pani, że ta inwestycja się jeszcze nie zakończyła, 

w związku z tym mówienie o tym, że jest głęboko niedokończone, że są gruzy w trakcie budowy 

to naprawdę nic nowego pani nie odkryła. Rzeczywiście tak może być na tym etapie prac. 

Szanowni państwo, jeżeli chodzi o zjazdy to zapewnię państwa, że te które są do poprawki – 
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oczywiście inspektorzy, którzy mają uwagi i one będą poprawione i dokończone, bo kilka  

z nich nie jest dokończonych i mają prawo na tym etapie tak wyglądać. I podżeganie, do tego 

aby w jakiś sposób interweniować jest daleko idące. A jeśli chodzi o długość zjazdów i to, że 

ktoś był przyzwyczajony, że zjazd z drogi miał 10 metrów na działkę prywatną to oświadczam, 

że zjazdów na działkach prywatnych o takiej długości, jaką by sobie państwo życzyli nie będzie. 

Na gruncie prywatnym my inwestować nie będziemy. I zachęcanie nawet całej rady gminy nie 

dałoby mi mandatu żeby wydłużać zjazdy na prywatne działki, do których nie mamy tytułów 

prawnych. Nie liczcie państwo na 10-metrowe zjazdy kiedy pas drogowy jest węższy i na to 

nie pozwala. W kwestii wniosku dotyczącego kaplicy baptystów nie posiadaliśmy i to państwo 

wiedzą - projektu stricte dokładnego w kontekście kwot więc państwo mają odpowiedź co do 

wysokości. Mogę tylko powiedzieć, że mamy w urzędzie specjalistów i osoby uprawnione, ale 

także posiłkowaliśmy się z zewnątrz jakie kwoty mogłyby być do takiego rodzaju budynku. 

Przypomnę tylko, że nieduży zakres, który planowaliśmy przy ośrodku - „kosmetyczny” 

kosztował ok. 800 000 złotych, budynek nie należący do zabytków, więc to nie była jakaś 

indywidualna decyzja. W odniesieniu do oświetlenia przy drodze powiatowej – to kilkakrotnie 

ten wniosek już padał, on częściowo był zrealizowany, tam powstały 2 lub 3 punkty świetlne. 

Był projekt na ok. 200 000 złotych i wtedy Rada stwierdziła, że jest to za drogie, żeby budować 

to w jednym etapie za taką wysoką cenę ten odcinek oświetlenia. Odcinek ten jest związany z 

planowaną obwodnicą, więc w tym momencie nie odpowiem co dalej będziemy procedować. 

Jeżeli chodzi to kładkę, to droga nr 538 nie należy do najlepszego stanu i rozwiązań, które na 

niej są. Planowana jest obwodnica, więc to łączy się co do dalszych planów. Jeżeli chodzi o 

oczyszczalnię ścieków – sam pan radny mówił o wnioskach, które można składać i dlaczego 

nie składamy, bo można dostać 5 mln złotych. I ten wniosek właśnie był oceniony, na który nie 

uzyskaliśmy promesy. W związku z tym zmienia się nam koncepcja i czekamy na jeszcze jedno 

rozstrzygnięcie jeżeli chodzi o dofinansowanie i dopiero po tym rozstrzygnięciu będziemy 

decydować co możemy zrobić ze środkami, które mamy przyznane. W odniesieniu do 

oświetlenia ulicznego - ono miało swoje zmiany i dlaczego tak te godziny były ustawione. 

Państwo pamiętają czemu były takie godziny – raz że oszczędność, dwa niepewne windujące 

ceny-  w związku z tym podjęliśmy decyzję, że skracamy ten czas. Ostatecznie się okazało, że 

kara, która groziła za niepodjęcie działań oszczędności dotyczyła tylko urzędów. I jeżeli chodzi 

o urząd gminy, to takie oszczędności wykonaliśmy. W związku z tym, że nie dotyczy to dróg 

zapadła decyzja, że od 1.11.2023 r. przywracamy czas oświetlenia do starych godzin: od 

zmierzchu do 23.00 i od 5.00 do świtu. W odniesieniu do ośrodka zdrowia – jesteśmy na etapie 

rozwiązania umowy z wykonawcą i prawnie nie jest to zakończone, być może trzeba będzie 

wejść w spór sądowy. Jeżeli będzie już skuteczne rozwiązanie umowy - z przyczyn po stronie 
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wykonawcy będziemy dążyć do tego, żeby zapłacił kary umowne według umowy. Myślę, że 

wyznaczać będziemy inwestycję dopiero w przyszłym roku, nie będziemy planować remontu 

zimą, bo dotyczy to przede wszystkim wymiany dachu. Temat powróci wiosną. 

 

Radny pan Tadeusz Graszek – kto odpowiada za wizytówkę przystanku autobusowego? Kiedyś 

jak pan R. był – rano otwierał, było ładnie zamiecione. A teraz śmieci są, szyba wybita. Teraz 

dzieci do szkoły nie jeżdżą, że nikt się tym przystankiem nie opiekuje? Panie Wójcie, a co ma 

droga wojewódzka do kładki? Już kiedy miała być zbudowana. 

 

Radna pani Maria Bielicka – chciałabym złożyć podziękowania panu Wójtowi, panu 

Przewodniczącemu, wszystkim radnym za piękny budynek Szkoły Podstawowej w Zwiniarzu. 

Upiększyła całą wieś, wszyscy mieszkańcy mówią, że wieś stała się o wiele ładniejsza dzięki 

tej szkole. 

 

Radny pan Józef Zieliński – ponawiam pytanie – kto płaci za prąd na terenie naszej gminy  przy 

drodze wojewódzkiej nr 541? Drugie pytanie – czytał pan w sprawozdaniu, że są złożone 

dokumenty na zakup busa do przewozu osób niepełnosprawnych, na jakiem to jest etapie, kiedy 

przyjdzie ten samochód? 

 

Wójt Gminy pan Tomasz Szczepański – szanowni państwo, za przystanek przy drodze 

wojewódzkiej nr 538 odpowiada zarządca, który jest państwu znany. W kwestii oświetlenia – 

to przypomnę, że są różne kategorie dróg i ma pan pewnie na myśli, że świeci dłużej lub przez 

całą noc - to wynika to również z kategorii dróg, gdzie niedawno przejęliśmy od dróg 

wojewódzkich i obowiązkowo jeżeli chodzi o opłaty są to opłaty za energię i gmina płaci za tą 

energię Jeżeli chodzi o samochód to ogłosiliśmy przetarg, termin wykonania dostawy jest 

bardzo krótki wynikający z umów i programów. Jeżeli znajdzie się wykonawca, który dostarczy 

nam to auto, to powinno być ono jeszcze w tym roku. Jeżeli nie będzie oferentów to będziemy 

myśleć o zmianie umowy i tu na to nie mamy wpływu. Daliśmy dłuższy termin na złożenie 

ofert niż standardowy, po to żeby ktokolwiek złożył jakąś ofertę bo chcemy to auto kupić, tym 

bardziej, że jest ono dofinansowane. 

 

Radny pan Józef Zieliński – szanowni państwo, my płacimy za prąd na drodze wojewódzkiej 

nr 541– urząd gminy – my wszyscy podatnicy naszej gminy, ale my mieszkańcy naszej gminy 

nie możemy mieć prądu na wsi o godz. 5.00 rano, bo nas na to nie stać, ale rząd z góry nam 

nakłada, że droga wojewódzka musi mieć prąd, która przebiega przez teren naszej gminy. Ale 
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my podatnicy, co gminę utrzymujemy nie możemy mieć prądu, nasze dzieci idą do autobusu 

czy pociągu na 5.00 rano - nie mogą mieć światła i muszą mieć ciemno, ale tam na drodze 

wojewódzkiej nr 541 jedzie ktoś czy nie jedzie, nikt nie mieszka musi być jasno. 

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – z tego co pan Wójt mówił od 1 listopada 

będzie wznowione   oświetlenie od godz. 5.00 do godz. 23.00. 

 

Sołtys wsi Zajączkowo pan Dariusz Adamski – mam pytanie ogólne do radnych i wójta - czy 

sprzeciwialiście się temu, żeby w każdej wiosce były lokale wyborcze? Czy my naprawdę nie 

mamy na co wydawać kasę? Na szkoły nie ma, na przedszkole nie ma, na węgiel nie ma. 

Obudźcie się i piszcie do Warszawy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – my jako rada gminy nie jesteśmy w tym 

temacie kompetentni. Nie mieliśmy na to wpływu, nikt nas nie pytał o zdanie. 

 

Wójt Gminy pan Tomasz Szczepański – rzeczywiście mamy na terenie gminy 12 lokali 

wyborczych – jest to ważne, żeby mieszkańcy wiedzieli gdzie głosować. Wszystkie 

obwieszczenia, godziny otwarcia lokali - takie informacje będą się pojawiać na BIP-ie. Oprócz 

tego, że mamy więcej lokali będziemy mieli dowóz chętnych osób do obwodu głosowania. 

 

Radny pan Tadeusz Graszek – nie dostałem odpowiedzi co z przystankiem. 

 

Radna pani Maria Bielicka – w Zwiniarzu przystanek sprząta rada sołecka łącznie z sołtysem. 

 

Radna pani Irena Markuszewska – przystanki należą do zarządcy drogi. 

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – przede wszystkim mieszkańcy powinni się 

interesować tym co się dzieje na przystankach, bo wszędzie jest ten sam problem. Szanowni 

państwo, ze swojej strony zachęcam wszystkich do udziału 15 października w wyborach do 

sejmu, senatu i referendum. 

 

Ad. 14. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – w związku z wyczerpaniem porządku obrad 

zamykam LIV sesję Rady Gminy. 
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